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ZÁPIS Z 5. ZASEDÁNÍ 

DOBROVOLNÉHO SVAZKU OBCÍ POLICKA 

V ROCE 2022 
konaného dne 23.června 2022 v 9.00 hod. 

v Polici nad Metují 

 
 

Přítomní členové: Ing. Jiří. Beran, Ing. Milan Šrůtek, Blanka Klímová, Vladislav Friml, 

Ing. Jiří Krtička, Josef Cibulka, Mgr. Miroslav Maroul, Pavel Šubíř 

 

Omluvení členové:  - 

 

Hosté:  Mgr. Olga Langová, Jiří Herold, Mgr. Pavel Vojtíšek, Mgr. David 

Hauschke, Mgr. Jiří Škop, Ing. Miroslav Kryl, Kateřina Šplíchalová 

   

Zapisovatel : Jana Košová 

 

Ověřovatel:   Mgr. Miroslav Maroul 

 
 
 

Volba ověřovatele zápisu 

 

Navržený ověřovatel: Mgr. Miroslav Maroul 

  

Usnesení č.01/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje Mgr. Miroslava Maroula ověřovatelem zápisu.  

 Pro:  7 Proti: 0   Zdržel se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Volba zapisovatele zápisu 

 

Navržený zapisovatel: Jana Košová 

 

Usnesení č.02/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje Janu Košovou zapisovatelem.  

 Pro:       8  Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 
 
 

 

PROGRAM: 

1. Zahájení 

2. Schválení závěrečného účtu a účetní závěrky za rok 2021 

3. Schválení studie cyklodopravy na Policku 

4. Schválení účetního auditora 

5. Kalendář 

6. Diskuze 

7. Závěr 
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1) ZAHÁJENÍ 

Předseda Ing. J. Beran přivítal přítomné, a představil program, který navrhnul doplnit 

o body: odpadové hospodářství, pečovatelská služba a úpravu rozpočtu. 

 

Upravený program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Odpadové hospodářství 

3. Pečovatelská služba 

4. Schválení závěrečného účtu a účetní závěrky za rok 2021 

5. Schválení studie cyklodopravy na Policku 

6. Schválení účetního auditora 

7. Úprava rozpočtu 

8. Kalendář 

9. Diskuze 

10. Závěr 

 

Usnesení č.03/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje upravený program zasedání.  

 

 Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

2) ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

Ing. Jiří Beran přivítal p. Jiřího Herolda a předal mu slovo. Pan Herold informoval o nutnosti 

zajištění potřebné analýzy - vzorkování pro ostatní, např. velkoobjemový odpad do konce 

tohoto roku a předal slovo Mgr. Pavlu Vojtíškovi z obchodního oddělení Marius Pedersen, 

který byl proškolen a podstoupil akreditaci na funkci „vzorkaře“.  

Producenti veškerého skládkovaného odpadu, s výjimkou směsného komunálního a 

infekčního budou muset od roku 2030 splnit limit výhřevnosti, což v této době prozatím není 

vyžadováno. Je však potřeba zajistit vzorky u ostatního odpadu, který se plánuje na skládku 

odvést. Vzorkování proběhne tak, že vzorkař odebere vzorek a vyhotoví analýzu. Pokud 

nebude moci tuto objednávku zpracovat reprezentativně, vytvoří analýzu „úsudkem“, což 

bude zákonem akceptováno. 

 
Blanka Klímová – Bude firma Marius Pedersen, a. s. spolupracovat s laboratoří? Jak to bude 

reálně probíhat? 

Jiří Herold – Doporučuji oslovit laboratoř, pokud nebude mít kapacitu, tak tuto službu může 

poskytnout i Marius Pedersen, a. s. To se ale netýká pouličních smetků. 

Ing. Jiří Beran – To znamená, že při objednání mobilního svozu, dodáte službu včetně 

certifikátu? 

Mgr. Miroslav Vojtíšek – Analýza není nutná ke každému svozu, postačí 1x ročně. 

Jiří Herold – Pokud je mechanizmus vzniku odpadu stejný, tak tato analýza bude účinná i pro 

následující svozy, což u obcí lze předpokládat. Vzorkování lze objednat až při naplnění svozu. 

Pokud se bude vytvářet analýza úsudkem, bude rozumné vytvořit fotografie z kterých bude 

patrné, že vzorek nelze odebrat. 

Dále zde může být problém ve střetu zájmů, kdy p. Vojtíšek je analytikem jako FO a zároveň je 

zaměstnancem Marius Pedersen, a. s. 

Ing. Miroslav Kryl – Budou se vzorkovat i kaly? 

Mgr. Miroslav Vojtíšek – Vzorek se bude odebírat určitě, ale četnost je dle množství. Do 1000 

tun ročně nemusí být odebrán pokaždé. Od roku 2030 se bude opět sledovat výhřevnost a 

biologická stabilita. I v tomto případě nabízíme spolupráci. 

Ing. Miroslav Kryl – Odpad dodáváme již dnes. Musím aktualizovat text? 

Mgr. Miroslav Vojtíšek – Je potřeba jen doplnit analýzu. Dle legislativy by měla být 
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vypracována do konce tohoto roku. 

Ing. Milan Šrůtek – Musí být i v případě azbestové krytiny? 

Ing. Miroslav Vojtíšek – Jako FO nemusí – vzorek se neodebírá, ale krytina musí být zabalena 

např. fólií nebo minimálně v pytlích. 

Vladislav Friml – Na azbest máme kontejner, ale nejste schopni nám ho svážet, proto 

objednáváme dopravu z Náchoda. Umožňujeme tento odpad občanům odevzdat, je to lepší, než 

aby jej házeli do lesa. Musí skutečně být zabalen nebo v pytlích? 

Ing. Miroslav Vojtíšek – Azbest přijímáme pouze v Trutnově. Dle hygieny je potřeba jej zabalit, 

minimálně alespoň přehodit plachtou. V budoucnu ale bude balení těchto šablon vyžadováno. 

Ing. Jiří Beran – Z tohoto vyplývá, že při provozování sběrného dvora budou muset být kladeny 

vyšší nároky na obsluhu a její kvalifikovanost. 

Vladislav Fryml – V nadměrném odpadu je obsaženo spousta dřeva, které by se dalo vytřídit. Co 

s ním? Už jsme to v minulosti řešili. Je v tomto nějaký posun? 

Ing. Miroslav Vojtíšek – Dřevo je těžko udatelné. Zpracovatelů je minimum, v regionu téměř 

žádný. Chtějí pouze čisté dřevo – masiv bez ošetření lakem/mořidlem, palety, drcené dřevo… 

Vladislav Fryml – Co tedy s tím do budoucna? 

Jiří Herold – Míří to do spaloven… 

Mgr. Miroslav Maroul – Je možnost lokálních spaloven přímo na SD (mobilní spalovna)? 

Ing. Miroslav Vojtíšek – Tyto typy jsou velmi nákladné. Lze pálit pouze čisté dřevo. Existují 

kotle na biomasu, ale musíte splňovat přísné limity. Vzorkuje se poté kouř i popel. 

Ing. Miroslav Kryl – Berete, neberete asfaltovou lepenku a asfalt? 

Ing. Miroslav Vojtíšek – Při větším množství bude potřeba doložit analýzu. 

Vladislav Fryml – Azbest je v eternitu obsažen jen do roku výroby 1960. Hlídá to někdo? 

Ing. Miroslav Vojtíšek – Musel byste doložit, že tam ten azbest není. 

Vladislav Fryml – Pokud budu recyklovat stavební materiál ve firmě ve Velkém Poříčí, je 

potřeba doklad o provedené analýze? 

Jiří Herold – Jestliže stavební materiál neodvážíte na skládku, ale recyklujete, potom analýza 

není nutná. 

     Na Slovensku přistoupili k zálohování pet lahví, tím zmizely z odpadu v kontejnerech, čímž se 

změnil systém v obcích, kdy se tím zvýšila cena za zpracování plastového odpadu jednoho 

kontejneru na cca 5.500,- Kč. Průměrný stávající kontejner obsahuje cca 14 % pet lahví. 

 

Výbor DSO Policka bere uvedené informace na vědomí. 

 

3) PEČOVATELSKÁ SLUŽBA 

Předseda svazku Ing. Jiří Beran přivítal hosta Mgr. Olgu Landovou. Ta informovala o tom, že 

počet klientů narůstá. Nárůst v okolních obcích může být do budoucna problém, protože tam 

je obslužnost náročnější.    

 Kapacitně jsou nyní již naplněni. Novinkou je, že služby, které se dají pokrýt komerčně, již 

nebudou poskytovat u nových klientů. 

Osobní údaje klientů pečovatelské služby nesmí předávat, neboť je vázána mlčenlivostí. 

Nabízí informativní schůzku přímo se starosty, kde by projednala potřebu této služby v obci 

vykonávat. Takto již proběhla schůzka s Ing. Jiřím Krtičkou. 

 
Blanka Klímová – Nevíme, kam dodáváte obědy. Donášku obědů si můžeme vykonávat sami. 

Mgr. Olga Landová – Spolu to později vyřešíme. 

Vladislav Fryml – Ohledně vyúčtování. Z kalkulace nelze vyčíst, kolik na tuto službu přispívá 

klient, a kolik stát a kolik doplácí obce. 

Mgr. Olga Landová – Existuje platný ceník schvalovaný radou, tam je možné tyto ceny 

dohledat. 

Vladislav Fryml – Přimlouval bych se, aby tyto informace byly součástí kalkulace, abych je takto 

mohl předat k nahlédnutí zastupitelům. 

Mgr. Olga Landová – Podíváme se na to a domluvíme se. 

Mgr. Miroslav Maroul – Z obecních peněz platíme úklid jednomu páru. 

Jana Košová – Je v okolí nějaká komerční firma, která by tento úklid zajistila? 
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Mgr. Olga Landová – Ano, paní Čechová, ale je velmi vytížená. Ideální by bylo, najít v jejich 

okolí sousedku, která by se o jejich úklid postarala. 

 

Výbor DSO Policka bere uvedené informace na vědomí. 

 

4) SCHVÁLENÍ ZÁVĚREČNÉHO ÚČTU A ÚČETNÍ ZÁVĚRKY ZA ROK 2021 

 

Jana Košová představila návrh závěrečného účtu, který byl na obcích min. 15 dní zveřejněný 

a starostové se s ním dopředu seznámili. K návrhu nebyly žádné připomínky. 

 

Usnesení č.04/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje Závěrečný účet za rok 2021 s vyjádřením souhlasu 

s celoročním hospodařením bez výhrad. 

 

 Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení č.05/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje účetní závěrku DSO Policka stanovenou k 31. 12. 2021 

 

 Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

5) SCHVÁLENÍ STUDIE CYKLODOPRAVY NA POLICKU 

 

Pan Ing. Adam Beneš se omluvil ze setkání z důvodu dovolené, ale dne 20. 6. 2022 dodal 

vypracovanou STUDII CYKLODOPRAVY NA POLICKU, která rozšiřuje cyklistické trasy 

na území členských měst, městysů a obcí DSO Policka. 

     Studie bude výhledově sloužit také jako podklad pro územní plán. Dotace, které by 

umožnily výstavbu tras prozatím nejsou vyhlášeny. 

 

Usnesení č.06/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje předloženou Studii cyklodopravy na Policku. 

 

Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

6) SCHVÁLENÍ ÚČETNÍHO AUDITORA 

 

Krajský úřad KHK nabídl zabezpečení přezkoumání hospodaření DSO za rok 2022, případně 

je možné si zadat přezkoumání honorovanému auditorovi nebo auditorské společnosti. 

 

 

Usnesení č.07/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje provedení přezkoumání hospodaření Krajským úřadem 

KHK v souladu s ustanovením § 42 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších 

předpisů. 

 

Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 
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7) ÚPRAVA ROZPOČTU 

 

Jelikož nebylo počítáno při sestavování rozpočtu s dotací na dodávku nového zastřešení 

mobilního pódia a s dotací na manažera z KHK, je potřeba po obdržení těchto dotací upravit 

rozpočet.  

 

Usnesení č. 08/05/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje zvýšení rozpočtu na straně příjmů, u položek 4122 o 

80 000,- Kč a  4213 o 77 440,- Kč a zároveň zvýšení rozpočtu na straně výdajů par. 3636, 

položky 5011 o 80 000,- Kč a 6129 o 77 440,- Kč. 

 

Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

8) KALENDÁŘ 

 

Vyzvednutí fotografií od Pavla Schustera pro letošní kalendář již proběhlo. Pan Ing. Jiří Beran 

provedl předvýběr a rozeslal je na dotčené obce. Pro obce Bukovice, Velké Petrovice, Českou 

Metuji a Žďár nad Metují je požádáno o dofocení.  

     Pro předání kalendářů do začátku září je nutné převzít fotografie do 10. 7. 2022, jinak se 

budeme muset obrátit s žádostí na dofocení na někoho jiného. 

 

Jana Košová seznámila výbor s výběrem fotografa na následující období. Měl by jim být 

Roman Branda, který přislíbil v případě zájmu návštěvu starostů s nabídkou přímo si určit 

motivy na fotografiích. Dohodlo se, že fotografie mohou mít krajinný ráz i mohou být 

pořízeny v intravilánu obce. Na fotografiích budou zachycena všechna roční období. 

 

Výbor DSO Policka bere uvedené informace na vědomí 

 

9) DISKUZE 

 

Mgr. Jiří Škop informoval starosty, kteří se nezúčastnili akce Snídaně s MASkou, kde se 

jednalo o nutnosti zvýšit členské příspěvky nejen k pokrytí stávajících úvazků, ale i k úvazku, 

který bude potřeba pro řešení energetických otázek. 

Ing. Jiří Beran – Navýšení je razantní, ale při porovnání s dotacemi, které jsme obdrželi díky 

Masce je zanedbatelné. Zúčastnění zástupci obcí neměli s navýšením problém. Bylo to 

potřeba už jen projednat s velkými městy (Hronov, Náchod). 

Vladislav Fryml - Je možné, že se budoucí zastupitelstvo bude s navýšením „cukat“. 

Blanka Klímová – Musíme se podívat na to, jak se nám tyto finance vrátí. 

Mgr. Miroslav Maroul – Za nás si nemůžeme naříkat. My jsme díky MASce čerpali hodně 

dotací. 

Ing. Jiří Beran – Bylo by dobré připravit usnesení do září, aby mohlo být s tímto navýšením 

počítáno v rozpočtu. 

Mgr. David Hauschke – Tímto Vás zvu na setkání dne 15. 7. 2022, kde se bude řešit 

problematika energetiky. Bližší informace budou rozeslány e-mailem. 

Ing. Jiří Krtička – Jak to vypadá s dotací na zeleň?  

Jana Košová – Na MŽP jsem zaslala přehled s výhledem fakturace na následnou péči firmou 

Okrasné zahrady arboristika, s.r.o.. Je potřeba zažádat nejdříve o změnu ve finančním plánu a 

rozpočtu. V pondělí mám dohodnutou schůzku s p. Rejchrtem z MASky, který mi přislíbil 

pomoc. Po akceptaci těchto změn budu moci zažádat o proplacení dotace. 

Ing. Jiří Beran – Následující týden ve čtvrtek je ohlášena veřejnosprávní kontrola z KHK. 
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   Dále proběhla schůzka se zástupci Péče o duševní zdraví, a požádali města o příspěvek na 

posílení Centra duševního zdraví v Náchodě. 

Pavel Šubíř – Měli bychom opět otevřít téma zdravotnictví, vymyslet strategii se zdravotním 

střediskem, případně postavit nové, abychom byli připraveni nabídnout zázemí pro zubaře, 

pediatry a lékaře. 

Ing. Jiří Beran – Byla možnost koupit na tento účel budovu, ale rada mi to zamítla. Lékaře 

neustále poptávám, ale není zájem. Ozvala se mi adeptka na praktického lékaře, ale nyní 

marodí s covidem, proto se jednání odložilo. 

Pavel Šubíř – Existuje statistika, kolik je na našem území studentů na zubaře nebo lékaře? 

Ing. Jiří Beran – Ne, není. 

Ing. Jiří Krtička – Bude v rámci DSO nějaká kooperace, metodická pomoc ohledně 

digitálních map? 

Ing. Jiří Beran – Police nad Metují již digitální mapu používá a může ji tedy kraji nabídnout. 

Spolupracujeme s panem Lepšem a Geodézií Náchod, s.r.o. 

 

 

10) ZÁVĚR 

 

Příští veřejné zasedání se uskuteční ve Žďáře nad Metují, termín je stanoven na 15. 9. 

2022 od 15:00 hodin. 

 

 

 Ing. Jiří Beran poděkoval přítomným a ukončil zasedání. 

 

 

 

 

 

Zapsala: Jana Košová 

               V Polici nad Metují 23. 6. 2022 

 

 

 

 

 

 

…………………………………………..        …………………………………………... 

 Ing. Jiří Beran Mgr. Miroslav Maroul 

 předseda svazku ověřovatel 


